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Rada Miejska w Serocku 
Komisja Budżetu i Finansów 

 

Protokół 3/2025 
 

3. Komisja Budżetu i Finansów w dniu 24-03-2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Serocku 

Obrady rozpoczęto 24-03-2025 r. o godzinie 14:30, a zakończono o godzinie 15:43 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Iwona Kolon-Pierzchała 

2. Mariusz Kusiak 

3. Józef Lutomirski 

4. Janina Osińska 

5. Mariusz Rosiński 

6. Małgorzata Topczewska 

 

Dodatkowo w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Borkowski - Burmistrz Miasta i Gminy Serock  

2. Marek Bąbolski – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Serock 

3. Monika Karpińska – Skarbnik Miasta i Gminy Serock 

4. Beata Druchniak - Kierownik Referatu PFZ    

5. Monika Głębocka-Sulima - Kierownik Referatu PRI 

6. Beata Wilkowska - Kierownik Referatu AG     

7. Agnieszka Woźniakowska - Kierownik Referatu PiW 

8. Agata Kaczmarska – pracownik Referatu OŚRiL 

9. Agnieszka Maruszewska – Dyrektor ZOSiP-u 

10. Leszek Błachnio – Dyrektor MGZW 

11. Olga Kozłowska - Kierownik OPS-u   

12. Renata Mulik – Dyrektor CKiCz  

13. Mirosław Smutkiewicz – Dyrektor MGZGK   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński otworzył posiedzenie Komisji, powitał wszystkich 

zebranych, sprawdził obecność i stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 5 Radnych, nieobecna 

jest Pani Radna Małgorzata Topczewska. Przewodniczący Komisji poinformował o porządku 

obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienia porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla 

Powiatu Legionowskiego w 2025 roku. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Serock na lata 2025 – 2050. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Serock w 2025 roku. 
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5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał o uwagi do porządku obrad. 

 

Radna Janina Osińska zapytała, czy nie będzie przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Komisji? 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński powiedział, że nie ma jeszcze protokołu, zgodnie ze 

Statutem jest 14 dni na przygotowanie i jeszcze nie minął ten termin, wobec czego 

prawdopodobnie zostanie przyjęty na następnym posiedzeniu. Przewodniczący Komisji wobec 

braku innych uwag poprosił o przejście do realizacji porządku obrad. 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji dla Powiatu Legionowskiego w 2025 roku. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski przedstawił projekt uchwały i poinformował, że uchwała 

dotyczy dofinansowania prowadzenia przez Powiat Legionowski przedszkola specjalnego, dotacja 

jest w wysokości 112.147,23 zł. Pomoc jest przekazywana co roku na dzieci z Gminy Serock, które 

uczęszczają do tego przedszkola, teraz jest za okres od stycznia do sierpnia 2024 r. – 3 dzieci, od 

września do grudnia 2024 r. – 1 dziecko. Poprosił o przyjęcie uchwały w danym kształcie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla 

Powiatu Legionowskiego w 2025 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (5) 

Iwona Kolon-Pierzchała, Mariusz Kusiak, Józef Lutomirski, Janina Osińska, Mariusz Rosiński 

 

PRZECIW (0) 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

 

BRAK GŁOSU (0) 

 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Topczewska 

 

W tym momencie do obradujących dołączyła Pani Radna Małgorzata Topczewska – liczba 

Radnych 6 osób. 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Serock na lata 2025 – 2050. 
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Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński poprosił o łączne omówienie punktów 3 i 4. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy Serock Monika Karpińska omawiając projekty uchwał podała 

następujące dane: 

- zwiększa się dochody budżetu o kwotę ok. 4.158.000,00 zł, w tym m.in.:  

 subwencja na uzupełnienie środków przeznaczonych na pokrycie skutków wzrostu 

średnich wynagrodzeń nauczyciel w wysokości 313.317 zł,  

 dotacja z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację zadania: „Rozbudowa drogi 

gminnej w ul. Lipowej w miejscowości Borowa Góra” w wysokości ok. 2.722.000.00 zł,  

 pomoc dla repatriantów z MUW w kwocie ok. 292.000,00 zł,  

 otrzymane wsparcie w ramach Funduszu Pomocy - kwota 15.700 zł z przeznaczeniem na 

wypłaty świadczeń rodzinnych obywatelom Ukrainy,  

 grant z Fundacji Forum Dialogu w wysokości 9.300 zł z przeznaczeniem na realizację 

projektu: „Szlak dziedzictwa serockich Żydów”,  

 uzyskanie dotacji celowej z Powiatu Legionowskiego w wysokości 5.000 zł 

z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji wydarzenia pn.:„Piknik Średniowieczny 

na Grodzisku”,  

 dotacja z Krajowego Biura Wyborczego w wysokości 27.764 zł z przeznaczeniem na 

przygotowanie i przeprowadzenie wyborów Prezydenta,  

 w związku z podpisaniem aneksu do porozumienia z WFOŚiGW na kontynuację programu 

„Czyste Powietrze” wprowadza się plan w wysokości 35.000 zł, 

 w związku z otrzymaniem z WFOŚiGW dofinansowania do realizacji zadania dot. 

utylizacji azbestu dla rolników wprowadza się plan w wysokości ok. 23.919,00 zł, 

 wprowadza się plan w wysokości ok. 97.212,00 zł w związku z otrzymaniem dotacji 

z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego na realizację zadania pn.: „Utworzenie 

ścieżek rowerowych wokół Jeziora Zegrzyńskiego”, w WPF ujęto również dochody na 

2026 r. w wysokości ok. 2.405.000,00 zł, na 2027 r. w wysokości ok. 4.735.000,00 zł, 

 zwiększa się plan o kwotę 590.000 zł w związku ze zmianą stawek opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wprowadzonych uchwałą Rady Miejskiej, 

- zwiększa się wydatki per saldo o kwotę ok. 4.557.000,00 zł, w tym m.in.: 

 zabezpiecza się kwotę na ścieżki rowerowe w wysokości ok. 97.212,00 zł pozyskanych ze 

środków unijnych, 

 wprowadza się dofinasowanie otrzymane na ul. Lipową w Borowej Górze, 

 wprowadza się pomoc finansową dla Powiatu Legionowskiego na dofinasowanie 

działalności przedszkola specjalnego w wysokości 112.000,00 zł, 

 wprowadza się plan w wysokości 10.000 zł z przeznaczeniem na udzielenie dotacji dla 

SPZOZ na dofinansowanie kosztów modernizacji budynku Ośrodka Zdrowia w Dębem, 

 dokonuje się zmiany odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

 w związku z uzyskaniem grantu z Fundacji Forum Dialogu zwiększa się plan 

z przeznaczeniem na realizację „Szlak dziedzictwa serockich Żydów”, 

 na organizację wydarzenia „Piknik Średniowieczny na Grodzisku”,  

 na wybory Prezydenta, 

 zwiększa się plan na pokrycie kosztów opłaty pocztowej, 
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 na zakup oprogramowania do monitorowania sieci w celu podniesienia poziomu 

bezpieczeństwa, 

 na prowadzenie Punktu Konsultacyjnego „Czyste Powietrze”, 

 na dofinasowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 na utylizację azbestu z gospodarstw rolnych, 

 przekazanie środków do ZOSiP w wysokości ok. 871.000,00 zł: w związku 

z doszacowaniem płac nauczycieli – ok. 313.000 zł, zabezpieczenie środków ok. 

371.000,00 zł w związku z doszacowaniem potrzeb oświatowych do kształcenia 

specjalnego dzieci, zabezpiecza się kwotę 85.000 zł na utworzenie pracowni komputerowej 

w Szkole Podstawowej w Jadwisinie, kwota ok. 101.000 zł – środki dotyczące 

zakładowego funduszu świadczeń socjalnych, 

 przekazanie środków dla MGZGK w wysokości ok. 315.000,00 zł: dotacja w wysokości 

ok. 292.000 zł z MUW na pomoc dla repatriantów na remont mieszkania dla rodziny 

z Kazachstanu, doszacowanie zakładowego funduszu świadczeń socjalnych, środki na 

likwidację dzikich wysypisk. 

Pani Skarbnik podsumowując podała, że zwiększy się deficyt w związku z wydatkami i niższymi 

dochodami o 398.362,78 zł i będzie pokryty wolnymi środkami, które wypracowała gmina. Podała, 

że w Wieloletniej Prognozie Finansowej nastąpiło dostosowanie strony dochodowej i wydatkowej 

do przedstawionych powyżej zmian oraz do zmian wprowadzonych w okresie międzysesyjnym 

zarządzeniem Burmistrza i dostosowanie do sprawozdawczości roku 2024.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski wskazał na zwiększone wydatki dotyczące 

dostarczania pism urzędowych o kwotę 50.000 zł dla Poczty Polskiej, wyraził zdanie, że 

spowodowane jest to zwiększoną ilością pism i zapytał o cenę jednostkową dostarczenia pisma 

urzędowego z potwierdzeniem, ile pism Gmina dostarcza. Odnosząc się do zapisów Ordynacji 

podatkowej w kwestii dostarczania pism zapytał, czy są planowane zmiany ustawy w tej kwestii 

ze względu na słabe funkcjonowanie Poczty oraz wysokie ceny? 

 

Skarbnik Monika Karpińska podała, że zwiększenie wynika z tego, że wstępnie w planie wydatki 

były niedoszacowane, ponadto w związku ze zmianą przepisów gmina oprócz wysyłania pism 

drogą tradycyjną dostarcza pisma za pomocą e-doręczeń za pośrednictwem Poczty, która wystawia 

dodatkowy rachunek. 

 

Kierownik Beata Wilkowska podała, że list z potwierdzeniem odbioru kosztuje ok. 12 zł,  

w zeszłym roku zostało wydane 340.800 zł, na 2025 r. szacowano 389.000 zł, nastąpił wzrost ceny 

listu – 1 zł, w tym roku płacimy również za e-doręczenia, gdzie wysyłka kosztuje 6,50 zł dla Poczty 

Polskiej, podczas gdy przez ePuap była darmowa wysyłka.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski powiedział, że celowo zadał powyższe pytania, aby 

wskazać, że to ustawodawca nakazuje organowi podatkowemu korzystać z Poczty Polskiej  

i zauważył, że należałby skierować się do ustawodawcy, podjąć jakieś działania np. przez Związek 

Miast Polskich lub inne związki w celu zniesienia tego obowiązku. Zauważył, że inne firmy 

kurierskie dostarczają przesyłki znacznie taniej i lepiej, wobec czego wyraził opinię, że sztuczne 

utrzymywanie wskazanej firmy jest niecelowe. Przypomniał o licznych skargach na Pocztę oraz  

o tym, że Burmistrz nie jest decydentem w sprawie Poczty Polskiej. 
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Burmistrz Artur Borkowski mówiąc, że zgadza się z Panem Przewodniczącym podał, że trudno nie 

zgadzać się z zapisami ustawy w kwestii publicznego operatora, który ma wyłączność 

i dostarczenie wyłącznie przez niego korespondencji ma walor dokumentu urzędowego. Wskazał 

też na analogiczne zapisy ustawowe w zakresie zamówień publicznych. Wspomniał 

o funkcjonowaniu Poczty, również w aspekcie politycznym, o próbach jej usprawniania, 

o zwolnieniach pracowników. Zadeklarował, że poczyni przegląd inicjatyw Związku Miast 

Polskich oraz innych instytucji dotyczących tego aspektu. Nawiązał do nowych rozwiązań 

dotyczących e-doręczeń, które obecnie generują dodatkowe koszty.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski ponownie nawiązał do art. 144 Ordynacji podatkowej 

w kwestii e-doręczeń oraz dostarczania korespondencji przez osobę zatrudnioną w urzędzie 

i wobec powyższego wyraził zastanowienie nad zatrudnieniem takiej osoby. Wspomniał o koszcie 

roznoszenia podatków przez sołtysów i wyjaśnił, że sołtysi, którzy są radnymi zgodnie z ustawą 

decyzje dostarczają bezpłatnie.  

 

Burmistrz Artur Borkowski wyraził odmienne zdanie w kwestii zatrudnienia dodatkowej osoby, 

podał, że urząd posiłkuje się pracownikami korzystając z innej formy niż umowa o pracę. 

Przypomniał o wcześniejszych pomysłach dotyczących dostępu elektronicznego dla mieszkańców 

do ich danych w urzędzie i podkreślił, że przepisy nie pozwalają lub nie umożliwiają powyższego, 

ponieważ jest szereg zastrzeżeń w kwestii dostępów do niektórych ewidencji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski wskazał na pozyskanie przez Gminę dotacji na  

zadanie dot. rozbudowy drogi gminnej w ul. Lipowej w Borowej Górze w wysokości ok. 

2.700.00,00 zł, zapytał o ogólną wartość kosztorysową przebudowy ulicy i poprosił o więcej 

szczegółów tego tematu, o terminy inwestycji. 

 

Burmistrz Artur Borkowski mówiąc o dotacji przypomniał o długim czasie rozpatrywania 

wniosku, wobec czego przy założeniu, że musimy zrealizować inwestycję do końca roku, ponieważ 

działanie jest roczne, to nie zostało wiele czasu. Wyjaśnił, że jesteśmy po otwarciu ofert i okazuje 

się, że oferty dotyczące dróg zostały obniżone, obecnie w trakcie ich rozpatrywania nie jest jeszcze 

przesądzone, czy umowy zostaną zawarte. Mówiąc, że jeśli okazałoby się, że droga będzie 

kosztowała np. 1.800.000 zł, my możemy skorzystać z 70% dofinasowania, więc pozostała kwota 

z dotacji 2.700.000 zł wróci do budżetu państwa, gmina w wysokości 30% musi sama sfinansować 

zadanie. Opowiedział również o inwestycji dotyczącej budowy ścieżki rowerowej z Serocka do 

Woli Kiełpińskiej oraz o zmianie przepisów dotyczących prawa zamówień publicznych, 

w związku z którymi w umowach muszą być zawarte klauzule waloryzacyjne dotyczące 

drastycznych zmian okoliczności. Dodał, że obecnie ujawnia się w miarę korzystny trend na 

budowę dróg, wobec czego jest sygnał, żeby przyspieszyć działania w tym obszarze, żeby jak 

najszybciej wyjść z przetargami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski odniósł się planu budowy ścieżek wokół Zalewu 

Zegrzyńskiego i poprosił o podanie więcej szczegółów głównie w zakresie trasy 62. 

 

Burmistrz Artur Borkowski przypomniał, że rok temu zawarto porozumienie z Gminą Nieporęt, 

Wieliszew, Radzymin, wspólnie został wyłoniony wykonawca na opracowanie ogólnej koncepcji 

i został przygotowany wniosek. Stwierdził, że projekt jest mądrze skonstruowany, bo nas nie 

ogranicza, nie czekamy na kogoś innego, swoją część możemy realizować sami, do części 
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dostaniemy dofinasowanie, jesteśmy w trakcie rozstrzygnięć przetargowych dla odcinka od 

Serocka do Pauzy, dalej jest chodnik do szkoły w Woli, dzięki czemu stwarza się bezpieczne 

rozwiązanie w wymiarze rekreacyjnym i zwykłego funkcjonowania mieszkańców i korzystania 

z tego szlaku. Kolejnym bardzo ważnym elementem jest połączenie Woli z rondem w Dębe 

i podniesienie bezpieczeństwa na newralgicznej i przelotowej drodze, kolejnym elementem jest 

odcinek od zapory w Dębem do Ludwinowa Dębskiego.  

  
Kierownik Monika Głębocka-Sulima wyjaśniła, że w zakresie drogi 62 zostały otwarte oferty, są 

weryfikowane, niedługo będzie ogłaszany trzeci przetarg z tego pakietu od mostu w kierunku 

Wyszkowa do skrzyżowania z drogą w kierunku Nowej Wsi.  

 

Burmistrz Artur Borkowski zauważył, że biorąc pod uwagę pętlę i ścieżki okalające Zalew, to 

muszą zgrać się wszystkie elementy i działania Radzymina, Nieporętu i Wieliszewa. 

 

Kierownik Monika Głębocka-Sulima dodała, że gminy nie przygotowują jeszcze przetargu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski odniósł się do pozyskanych środków dla repatriantów 

z Kazachstanu i zapytał o przygotowanie lokalu, czy jest on z zasobów gminy, kiedy lokal zostanie 

przygotowany i kiedy repatrianci będą mogli zamieszkać? Poparł ideę i wskazał na potrzebę 

realizowania sprawiedliwości dziejowej. 

 

Burmistrz Artur Borkowski przypomniał, że za kwestie lokalowe odpowiada Dyrektor MGZ, 

kwestie ściągnięcia i zaadoptowania rodziny leżą w gestii Kierownik OPS-u Pani Olgi 

Kozłowskiej i następnie podziękował Radzie za odważną decyzję. Dodał, że przyznano relatywnie 

dobre środki, umowa została już podpisana, a lokal jest w zasobach mieszkaniowych gminy. 

Przypomniał poprzednią sytuację przyjazdu innej rodziny, gdzie proces trwał niecały rok. 

 

Dyrektor Mirosław Smutkiewicz wyjaśnił, że otrzymana dotacja przeznaczona jest na remont 

lokalu oraz na wyposażenie, działania polegają na zaprojektowaniu przebudowy, przystosowania 

lokalu dla 4-osobowej rodziny, kolejno będzie przetarg na remont lokalu. Dodał, że jest to lokal ze 

starszego zasobu, wymagający gruntownego remontu, który będzie wykonywany analogicznie do 

całościowych remontów wykonywanych przez gminę. Lokal po wyremontowaniu zostanie 

wyposażony, zostaną zakupione meble, sprzęt AGD i wszystko, co potrzebne do rozpoczęcia 

mieszkania i życia w nowym miejscu. Podał, że po przeprowadzeniu wszystkich procedur 

i wyposażeniu lokalu, zapewne wrzesień będzie realnym terminem zakończenia działania, a ceny 

i wykorzystanie dotacji będzie zależało od rozstrzygnięć przetargowych.         

 

Radna Małgorzata Topczewska odniosła się do dotacji w wysokości 112.000 zł dla klubu 

sportowego i przywołania uchwały Rady z 2018 r., poprosiła o podanie szczegółów sprawy, typu 

termin i miejsce realizacji działań itd.    

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że są pewne wątpliwości w kwestii przyznawania 

powyższych środków, ale zauważył, że jeśli jakieś działanie ma miejsce, to czasem trudno zmienić 

decyzję w sprawie nierealizowania takiego działania. Powiedział, że chodzi o naukę pływania 

w klasach III szkół podstawowych w gminie Serock, w zeszłym roku były pewne perturbacje, 

część klas nie mogła skorzystać z programu. Dodał, że dzisiaj przeznaczamy sporą kwotę, a klub 

sportowy jest dobrym narzędziem do tego, żeby dzieci skorzystały z programu, żeby złożyć 
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wniosek i uzyskać wyższe dofinansowanie niż gdyby wniosek złożyła gmina – chodzi o relację 80 

– 50, wobec czego przyjęto model, że klub otrzymuje dofinasowanie z gminy, które będzie 

wkładem własnym i są to środki pozwalające zrealizować przedsięwzięcie i ubieganie się przez 

klub o dotację z Ministerstwa Sportu z programu nauki pływania. Podał, że niestety nie ma 

gwarancji, czy środki zostaną przyznane oraz, czy będą we wnioskowanej kwocie, dodatkowo 

zajęcia rozpoczynają  się już niebawem.      

 

Dyrektor Agnieszka Maruszewska dodała, że część zajęć jest realizowana w hotelu Warszawianka, 

część dzieci jeździ do Pułtuska. Powiedziała, że rozstrzygnięcie programu w tym roku nastąpi 

w maju.  

 

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że dotychczas program był realizowany, więc należałoby nadal 

realizować powyższe, a kolejno trzeba będzie zastanowić się nad ewentualną kontynuacją 

programu.     

  

Radna Małgorzata Topczewska wyraziła poparcie dla tej idei. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał, czy 97.000 zł jest konkretnie na ścieżkę, 

o której rozmawiali, czyli wzdłuż drogi 62?  

  

Kierownik Monika Głębocka-Sulima odpowiedziała, że są to środki na pakiet ścieżek, ponieważ 

wszystko jest w jednym zadaniu – wszystkie trzy ścieżki, dopiero, jak zostanie otwarty trzeci 

przetarg, to będzie można ułożyć kolejność do rzeczywistych kwot. Na ten moment są to 

szacunkowe wartości z naszych inwestorskich kosztorysów i założeń.  

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał, kiedy można liczyć na zakończenie zadania 

i kiedy będzie można pojechać rowerem? 

 

Kierownik Monika Głębocka-Sulima wyjaśniła, że inwestycja dotycząca wszystkich trzech ścieżek 

jest realizowana w formule zaprojektuj – wybuduj. Na etapie składania wniosku o dofinasowaniu  

opracowano PFU, nie było możliwości opracowania całej dokumentacji, wobec czego są założenia, 

że w tym i przyszłym roku będą trwały prace projektowe łącznie z długotrwałymi procedurami 

środowiskowymi, a budowa nastąpi w 2027 r. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał o zapisy dotyczące kar pieniężnych za 

zniszczenie drzew 6.450 zł i zapytał o jakie miejsca i drzewa chodzi. 

 

Pani Agata Kaczmarska z Referatu OŚRiL wyjaśniła, że powyższe nie dotyczyło osoby fizycznej, 

tylko był to podmiot prawny.  

 

Skarbnik Monika Karpińska dodała, że kara została rozłożona na raty do końca roku zgodnie 

z terminami płatności. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał o modernizację budynku Ośrodka Zdrowia 

w Dębem, co tam będzie robione? 
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Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że cały lokal wymaga odświeżenia, odmalowania, 

wymiany zużytych elementów i powyższe jest realizowane na wniosek Pani Dyrektor SP ZOZ, 

która wskazała, że lokal jest poniżej standardu obowiązującego w Serocku oraz w Zegrzu, wobec 

czego należy go wyremontować.  

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał o zwiększenie środków na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków, wskazał na zwiększoną ilość wniosków i poparł powyższe. 

  

Pani Agata Kaczmarska z Referatu OŚRiL wyjaśniła, że jest 5 wniosków.  

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że temat niestety wyciszył się, ponieważ mocno wzrosły 

stawki za wywóz. Wydawało się, że nie będzie dalszego zainteresowania, ale okazało się, że 

w sytuacji, gdy pojawiło się ryzyko zwiększenia stawek za wywóz zwykłego szamba, temat  

przydomowych oczyszczalni powrócił. Dodał, że zwiększyła się też liczba podmiotów, do których 

można oddać nieczystości.  

 

Pani Agata Kaczmarska z Referatu OŚRiL dodała, że jest 8 podmiotów i są dwie lokalizacje, do 

których można oddać nieczystości. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński zapytał o stację rowerową Jadwisin i kwotę 1.700 zł 

i poprosił o rozszerzenie tematu. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski powiedział, że jest to temat inicjatywy obywatelskiej 

Stowarzyszenia z Jadwisina, które otrzymało stację w ramach premii frekwencyjnej i zwróciło się 

z wnioskiem o jej zainstalowanie. Podał, że są to koszty montażu oraz wybrukowania terenu przed 

szkołą, jest to stacja naprawcza dla rowerów.  

 

Skarbnik Monika Karpińska odnosząc się do tematu kary za wycinkę drzew powiedziała, że chodzi 

o Wspólnotę Mieszkaniową z Jachranki, temat dotyczy poprzedniego roku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Lutomirski odniósł się do kwoty 15.000 zł na likwidację dzikich 

wysypisk śmieci i zapytał, jaki jest problem z dzikimi wysypiskami w gminie. Powiedział, że 

przejeżdżając po gminie, raczej nie zauważa takiego problemu. Zapytał o roczne koszty i wskazał 

na ustawę o utrzymaniu porządku i czystości w gminie i obowiązki związane z usuwaniem takich 

wysypisk. Odnosząc się kolejno do przydomowych oczyszczalni ścieków zapytał, czy są 

dokonywane okresowe przeglądy tych oczyszczalni. Wskazując, że jeśli higiena nie jest właściwa, 

to wyraził zastanowienie, czy po kilu latach eksploatacji, ścieki, które trafiają do gruntu, są 

prawidłowo oczyszczone i czy nie ma niebezpieczeństwa zanieczyszczania wód gruntowych 

i głębinowych. Podał przykład Niemiec, gdzie zakazano budowy takich przydomowych 

oczyszczalni, ponieważ nie sprawdziły się jako urządzenia prawidłowo oczyszczające. Zaznaczył, 

że nie kwestionuje, że w naszej gminie źle funkcjonują takie urządzenia, ale dodał, że nie mamy 

gwarancji co do ich eksploatacji.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Serock Artur Borkowski podał, że żeby podejmować działania 

w pewnym zakresie typu kontrole takich oczyszczalni, trzeba mieć tytuł prawny i podstawę do tych 

działań i podkreślił, że jest to zagadnienie złożone w kwestii spełniania określonych wymogów. 

Dodał, że kontrole są podejmowane, również w przypadku zgłaszania skarg i wspomniał też 
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o kontrolach umów na zbiorniki bezodpływowe i wcześniejszych zachowaniach mieszkańców, 

którzy różnie działają w sprawie wywozu szamb. Burmistrz kontynuując, zgodził się z diagnozą 

Radnego Józefa Lutomirskiego i stwierdził, że podejście mieszkańców zależy od ich 

skrupulatności i odpowiedzialności. Odnosząc się do nielegalnych wysypisk podał, że jest szybka 

relacja w przypadku identyfikacji miejsc i źródeł takich składowisk, następnie szuka się 

bezpośrednio zobowiązanego i następuje próba egzekwowania kosztów, a w sytuacji, gdy nie jest 

to możliwe, zwykle śmieci są uprzątane, czasami w danym miejscu pojawiają się też kamery. 

Dodał, że powyższe zależy od wielu okoliczności i w przypadku standardowych odpadów firma 

sprzątająca powinna je zabierać, czasami jednak zdarzają się kategorie odpadów poza umową 

i wówczas należy je uprzątnąć, niestety za środki z własnego budżetu, wykonuje to wówczas 

MGZGK i stąd przekazane środki są rekompensatą dla Zakładu.  

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Serock na lata 2025 – 2050. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Iwona Kolon-Pierzchała, Mariusz Kusiak, Józef Lutomirski, Janina Osińska, Mariusz Rosiński, 

Małgorzata Topczewska 

 

PRZECIW (0) 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

 

BRAK GŁOSU (0) 

 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta 

i Gminy Serock w 2025 roku. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy 

Serock w 2025 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Iwona Kolon-Pierzchała, Mariusz Kusiak, Józef Lutomirski, Janina Osińska, Mariusz Rosiński, 

Małgorzata Topczewska 
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PRZECIW (0) 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

 

BRAK GŁOSU (0) 

 

NIEOBECNI (0) 

 

5. Sprawy różne. 

 

Radna Małgorzata Topczewska mówiąc, że nie miała możliwości zaopiniowania pierwszego 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu, poparła ten projekt, 

wspomniała, że do przedszkola chodzą nasze dzieci z terenu Gminy Serock. Powiedziała, że jest 

na tak i podziękowała za taką uchwałę. 

 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Rosiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął 

posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  

 

Mariusz Rosiński 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Anna Brus 


